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The opening ceremony of CPCE Health Conference 2017 was officiated by Prof. Sophia Chan (4th from left), JP, the then Under 
Secretary for Food and Health of the HKSAR Government, joined by Prof. Peter Yuen (3rd from left), Dean of CPCE, and speakers 
including Prof. David Briggs (4th from right), Naresuan University, Thailand; Prof. Toshihiko Hasegawa (2nd from right), Future Health 
Research Institute, Japan; Prof. Tomonori Hasegawa (right), Toho University, Japan; Dr Phudit Tejativaddhana (2nd from left),  
Naresuan University, Thailand; Prof. Rachel Lu (3rd from right), Chang Gung University, Taiwan; and Dr Vivienne Zhang (left), 
Sun Yat-sen University, the PRC.

CPCE 醫護研討會2017的開幕典禮上，主禮嘉賓香港特區政府食物及衞生局時任副局長陳肇始教授太平紳士（左四）、
CPCE院長阮博文教授（左三）與嘉賓講者泰國納瑞宣大學David Briggs教授（右四）、日本醫護前景研究所長谷川敏彥
教授（右二）、日本東邦大學長谷川友紀教授（右）、泰國納瑞宣大學Phudit Tejativaddhana博士（左二）、台灣長庚大學
盧瑞芬教授（右三）及中國中山大學張慧博士（左）合照。

The workshop on “Financial Data Science and Deep Data for Responsible Investors” was delivered by Dr Andreas Hoepner (2nd from 
left, front row), University of Reading, the UK. Dr Hoepner took a group photo with (front row, from left) Dr Jack Lo, 
SPEED Director; Dr Artie Ng, SPEED Deputy Director; Dr Tiffany Leung, SPEED Lecturer, together with other workshop 
participants.

英國雷丁大學Andreas Hoepner博士（前排左二），在「責任投資者的財務數據科學和深入數據」工作坊上發表演講，
並與（前排左起）SPEED院長羅文強博士、SPEED副院長吳偉昌博士、SPEED講師梁靜嫻博士及其他與會人士合照。

Strengthening ties with Industry 
through Conferences and Professional Talks

With a view to enhancing linkage with industry, CPCE and its educational units of HKCC 
and SPEED organised a number of conferences and professional talks in Semester Two, 
2016/17.  Our faculty members and students gained precious insights from the sharing 
by renowned overseas scholars and seasoned industry practitioners in the fields of 
healthcare, finance and investment as well as public administration. 

舉辦研討會和專業講座  　
鞏固與業界的聯繫

C P C E 與 轄 下 的 教 學 單 位 – H K C C 及

SPEED，在2016/17學年第二學期舉辦了多

場研討會和專業講座，致力與業界加強聯

繫。應邀主講的著名海外學者和資深業界

代表在醫護、融資與投資及公共行政等範

疇分享真知灼見，令學院教員和同學獲益

良多。
CPCE Health Conference 2017
Themed “Healthcare Delivery and Financing Reform: Implications for Business, Healthcare 
Providers and Patients”, the CPCE Health Conference was held on 16 January 2017.  
Serving as a platform for promoting research collaboration and scholarly exchange, 
the Conference gathered the support and sponsorship from 19 organisations in the 
healthcare and tertiary education sectors, assembling over 50 scholars and experts from 
Australia, Japan, UK, Canada, the Chinese mainland, Hong Kong, Taiwan and Thailand 
for presentation of research papers.  Over 250 healthcare professionals, academics and 
students participated in the Conference.  

Apart from the plenary sessions, the Conference also featured five parallel sessions to 
foster discussions on 35 topics based on the themes of Healthcare Reform, Financing 
and Management, Healthcare Delivery, Education and Training, and Community-based 
Programmes.  

CPCE 醫護研討會2017
於2017年1月16日舉行的CPCE醫護研討

會2017，以「醫護服務及融資改革：對商

界、醫護人員及病人的影響」為主題，旨在

促進研究合作和學術交流。研討會在19家醫

護和教育機構的支持和贊助下，邀請到逾50

位來自澳洲、日本、英國、 加拿大、中國

內地、香港、台灣及泰國的學者和專家發表

研究論文，與參與會議的250多位醫護界人

員、教員和學生互動交流。

除了主題演講外，研討會還設有五節分組

論壇，探討醫護改革、融資及管理、醫護

服務、教育培訓和社區為本醫護計劃五大

範疇的35項議題。

Prof. Peter Yuen, Dean of CPCE, shared his viewpoints on the  
health systems reform in Hong Kong.  

CPCE院長阮博文教授就香港醫療體系改革的課題分享見解。

Workshops on Responsible Investment
On 10 March 2017, two workshops were organised by SPEED in collaboration with 
the Centre for Social and Environmental Accounting Research (CSEAR), University of 
St Andrews, the UK. The two workshops, titled “Financial Data Science and Deep Data 
for Responsible Investors” and “Responsible Investment: Emerging Global Research 
Agendas on Investing in Renewable and Sustainable Energy” respectively, were 
supported by a grant from Research Grants Council.  The workshops aimed at promoting 
the sharing of knowledge and research experience on topic of responsible investment 
among local and international scholars. 

HKSAR 20th Anniversary International Conference 
On 19 May 2017, the HKSAR 20th Anniversary International Conference, themed 
“Retrospect and Prospect on Public Policies, Administration and Management”, was 
organised by the Hong Kong Public Administration Association (HKPAA) in collaboration 
with CPCE, including HKCC and SPEED. The conference aimed at facilitating the 
exchange of scholarly views on issues pertaining to environment and housing, 
education, health and other public policies of Hong Kong. 

責任投資工作坊
SPEED與英國聖安德魯大學轄下的社會及

環境會計研究中心（CSEAR）獲研資局撥

款贊助，於2017年3月10日合辦分別以「責

任投資者的財務數據科學和深入數據」和

「責任投資：可再生和可持續能源投資的全

球新興研究議題」為題的兩個工作坊，鼓勵

本地和海外學者分享責任投資方面的知識和

研究經驗。

香港特別行政區成立二十週年
國際研討會
於2017年5月19日，香港公共行政學會與

CPCE及轄下的HKCC和SPEED合辦題為

「公共政策、行政及管理的回顧與展望」的

香港特別行政區成立二十週年國際研討會，

以促進環境及房屋、教育、醫護和其他本港

公共政策方面的學術交流。

The workshop on “Responsible Investment: Emerging Global 
Research Agendas on Investing in Renewable and Sustainable 
Energy” was delivered by Prof. Jatin Nathwani (2nd from left), 
University of Waterloo, Canada.  

加拿大滑鐵盧大學Jatin Nathwani教授（左二）擔任「責任
投資：可再生和可持續能源投資的全球新興研究議題」工作
坊的主講嘉賓。

The Guest of Honour, Prof. Frederick Ma Si-hang, Chairman 
of MTR Corporation, shared his views on “Hong Kong’s 
Economy: Present & Future” at the HKSAR 20th Anniversary 
International Conference.

港鐵主席馬時亨教授擔任香港特別行政區成立二十週年國際
研討會的榮譽嘉賓，分享他對「香港經濟發展──現在與未
來」的見解。

Prof. Frederick Ma Si-hang (5th from right); Prof. Peter Yuen (4th from right), Dean of CPCE; and Prof. Peter Fong (6th from right), 
President of HKPAA, were joined by the keynote speaker Prof. Tang Shui-yan (right), University of Southern California, USA; invited 
speakers Prof. Jon Quah, Consultant in Singapore (4th from left); and Dr Lichia Saner-Yiu (3rd from left), Centre for Socio-Eco-Nomic 
Development, Switzerland; and other guests.

馬時亨教授（右五）、CPCE院長阮博文教授（右四）、香港公共行政學會會長方國榮教授（右六）、主題演講嘉賓美國南加
州大學鄧穗欣教授（右）、獲邀演講嘉賓新加坡顧問柯受田教授（左四）及瑞士Centre for Socio-Eco-Nomic Development 
Lichia Saner-Yiu 博士（左三），與其他嘉賓合照。 


